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zpravodaj 
Římskokatolické farnosti Dýšina  

9. 10. 2011 – 28. neděle v mezidobí 

OHLÁŠKY 
 

� Ve středu 12. října je od 
19:00 v ČEZ aréně 
v Plzni muzikál Street-
light, který se skupinou 
Gen Rosso nacvičili 
studenti Církevního gy-
mnázia. S mládeží far-
nosti tuto jedinečnou 
akci navštívíme. 

� Ve čtvrtek 13 října bude 
od 18:30 na faře setkání 
především pro hledající 
a nevěřící v rámci cyklu 
„O křesťanství bez 
vytáček“, tentokrát na 
téma „Jaký Bůh 
není?“. Prosím dopo-
ručte svým přátelům a 
známým.  

� V sobotu 15. října  bude od 10:00 celodenní setkání dětí na faře, které 
skončí mší sv. pro děti v 17:30. 

� V úterý 18. října je svátek sv. Lukáše, evangelisty 
� Ve čtvrtek 20. října bude od 16:00 na faře posezení pro seniory. 

Hlavním hostem bude Doc. MUDr. Jitka Kočová, CSc., milá paní, která 
přednáší na lékařské fakultě. Senioři se mohou těšit i na houslovou hru 
manželů Klimešových. Prosím, doporučte tuto akci, která je určena pro 
širokou veřejnost, svým známým. 

� V sobotu 22. října 
nebude z důvodu stu-
dentské akce mše sv. 

� V neděli 23. října bude 
sbírka při mši sv. určena 
na misie. Tato neděle je 
nedělí misijní a po mši 
sv. v Dýšině bude na faře 
promítání krátké repor-
táže z misií. 

� V pátek 28. října, na svátek sv. Šimona a Judy, bude 
v Dýšině druhá pouť, při které budeme již tradičně 
putovat z Plzně do Dýšiny.  Budeme odjíždět vlakem, 
který jede z Chrástu v 9:31. Poutní mši sv. bude 
v 15:00 sloužit Mons. Josef Žák.  

 
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

Dýšinské biřmování 
 

 V neděli 2. října bylo v dýšinském 
kostele biřmování. Na první pohled se 
poznalo, že se tu děje něco neobvyklého. 
Lavice byly neobvykle nazdobeny 
květinami, kluci biřmovanci neobvykle 
odložili mikiny s nápisy a oblékli se do 
neobvyklých sak a kravat, holky 
biřmovanky naprosto neobvykle vypa-
daly,  jak kdyby se měly vdávat  a mši sv. 
neobvykle sloužil otec biskup. 
 To, co se zde dělo, také bylo 
neobvyklé. Jen jednou za život může být 
člověk u toho, že se právě jeho čela 
dotkne biskup palcem namočeným 
v posvátném oleji a pronese třeba: Floriáne, přijmi pečeť daru Ducha svatého! Kdyby se posčítalo vše, 
co ten den bylo natočeno na kamery, díval by se na to člověk týden. Prohlédnout si všechny fotky, které 
byly ten den pořízeny, bych opravdu nechtěl, asi bych si na to musel vzít pár dní dovolené. 
 Chtěl bych do této slávy a všech těch neobvyklostí tiše poznamenat, že to, co je na tom všem 
nejvíc neobvyklé, vůbec nebylo vidět. Dar Ducha svatého. Vstoupil potichu, ukrývaje se za všechny ty 
květiny, schovaný za biskupskou čepicí a zlatou nádobkou s křižmem a nikým nepozorován se 
dvanáctkrát usídlil v lidském srdci. Takhle potichoučku a nepostřehnutelně se stalo, že Bůh se zřekl 
sebe sama a daroval se člověku. 
 Když přinášejí malé dítě ke křtu, nijak se po tom něm nechce, aby vnímalo, co s ním v onen 
okamžik děje, aby mělo sepnuté ručičky a svými kojeneckými ústy pronášelo litanie ke všem svatým. 
Předpokládá se, že dítě bude řvát, brumlat a čůrat do plenek, aniž by bralo ohledy na to, že je to při křtu 
nevhodné. Tuší se, že to hlavní na křtu není, co pro to udělá mimino, které je křtěno, ale co pro to udělá 
Bůh.  
 Věřím, že podobně je to i u biřmování. Pokud bychom měli čekat, že teď dvanáct biřmovanců 
napnou svaly, aby nám ukázali, jací jsou borci, viděli bychom jen jejich lidské výkony, lepší nebo horší.  
 Já ale doufám, že se můžeme těšit na něco mnohem lepšího. Na výkony Ducha svatého. Je to 
podobný rozdíl jako jít na fotbalový zápas hraný buď FC Dolní Kotěhůlky nebo Realem Madrid. A mám 
zato, že jediné, co Duchu svatému může zabránit se projevit se silou a mocí v našem životě, jsme my 
sami. Přeji tedy biřmovancům, ať se na nich projeví velmi tvůrčí moc svatého Ducha. 

 
P. Pavel 
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kontakt: P. Pavel Petrašovský 
boyda@centrum.cz, 737 814 525 

w w w . f a r n o s t d y s i n a . c z 

PRAVIDELNÝ 
PROGRAM 
FARNOSTI: 

DÝŠINA: 
pondělí  
• 19:00 – modlitby 

maminek za své děti – 
fara 

úterý 
• 17:00 - možnost zpovědi 

– kostel 
• 17:30 – mše sv. 
• 18:30 – setkání nad biblí 
středa 
• 17:30 – mše sv. 
čtvrtek 
• 17:30 – mše sv. 
• 18:30 – tři čtvrtky – tři 

setkání na faře nad 
vyhlášeným tématem 

pátek 
• 17:00 – adorace, 

možnost zpovědi –kostel 
• 18:00 – mše sv. 
• 19:00 – setkání mládeže 
sobota 
• 17:30 - mše sv. 
neděle 
• 11:00 – zpovídání  - 

kostel (kromě 1. a 3. 
neděle v měsíci) 

• 11:30 – mše sv. 
• kafe po mši - fara  
• 18:00 – adorace a 

nešpory – kaple na faře  
DRUZTOVÁ:  
• nedělní mše sv: 9:15 – 

kaple na návsi 
• 1. týden v měsíci: 

setkání nad biblí po mši  
• 3. týden v měsíci: 

setkání nad buchtami po 
mši 



Rozhovor s biřmovanci 
 Dne. 2. 10. se v Dýšinském kostele udělovala svátost biřmování. Při této příležitosti nás navštívil biskup 
František Radkovský a generální vikář Josef Žák. Po celý rok nás usilovně připravoval náš otec Pavel Petrašovský, 
za to bychom mu chtěli moc poděkovat. K biřmování nás přistoupilo dvanáct. V pátek jsme měli osobní setkání s 
biskupem, při kterém se nás ptal na naše biřmovací patrony a na naše citáty z Bible. V sobotu jsme absolvovali 
krásnou duchovní obnovu, která nás připravila 
na nedělní svátost. Jaké pocity z toho měli 
jednotliví biřmovanci, si zde můžete přečíst. 
Jen bych chtěl upozornit, že zde jsou 
položené otázky na které biřmovanci 
odpovídali. 

Johana Bradáčová 
1) Od biřmování jsem očekávala přiblížení se k Bohu a jít další Boží cestou. 
2) Biřmování mi dalo pouto o které jsem usilovala a pocit z toho mám 

hezký. 
3) Vybrala jsem si za patronku Kateřinu Janovskou, poněvadž byla 

ošetřovatelka nemocných, a to je dobrá věc. 
4) Nedělní mši svatou jsem nečekala takovou, jaká byla, moc se mi líbila, 

čili i ten obřad. 
Jaroslav Mašek 

1) Od biřmování jsem očekával to, co se mi poté také dostalo, a to byl pocit 
štěstí a radosti. 

2) Očekával jsem od toho také jakousi duchovní obnovu, což se mi také 
splnilo. 

3) Jako svého patrona jsem si vybral sv. Václava, poněvadž je to patron 
české země a byl to velice vzdělaný a zbožný muž. 

4) Nedělní mši jsem očekával velice pěknou, ale daleko překonala mé představy. Bylo to 
opravdu úžasné. Naplněný kostel, samé foťáky jako bychom byli celebrity a nejlepší na 
tom byl celý ten obřad a přijmutí Ducha svatého. 

 

Marie Nedvědová 
1) Od biřmovaní jsem očekávala posíleni ve víře a přiblížit se duchovně k 

Bohu. 
2) Biřmovaní mi dalo to posíleni v duchu, které jsem očekávala, a mám z toho dobrý pocit.  
3) Za svou patronku jsem si vybrala sv. Annu, protože je to patronka matek a babiček, což nejsem, 

ale možná někdy taky budu.  
4) Nedělní mše se mi hodně líbila a obřad biřmovaní se mi taky líbil... 
František Mašek 
1) Od biřmování jsem očekával, že začnu o víře více přemýšlet. A díky tomu se přiblížím k Bohu.  
2) Díky biřmování jsem začal o víře více přemýšlet. A pocit z toho mam jenom dobrý. Celý ten rok i 

s přípravou byl příjemný.  
3) Vybral jsem si sv. Šebestiána, hlavně kvůli jeho odvaze, s jakou se postavil svému císaři kvůli 

víře. 
4) Mše se mi určitě líbila, stejně tak i biřmování. Celé to bylo pěkné.  
Jarmila Kacerovská 
1) Od biřmování jsem očekávala pokoj do duše a posílení ve víře. 
2) Biřmování mi dodalo velký klid, také se mi velice ulevilo, protože jsem byla dost nervózní. 
3) Vybrala jsem si sv. Ludmilu, protože se mi líbí ta její výchova sv. Václava, kvůli které nakonec 

byla umučena. 
4) Nedělní mše byla nádherná. Chtěla bych moc poděkovat otci Pavlovi za to jak nás připravoval a 

otci biskupovi za to, že k nám přijel a udělil nám tuto krásnou svátost. 
Pavel Hahn 
1) Od Biřmování jsem očekával duchovní posilu ve víře 

2) Biřmování mi pomohlo udělat další krok ke Kristu  
3) Jako svého patrona jsem si vybral sv. Floriána, protože je patronem hasičů, a já chci právě 

pracovat u hasičů.  
4) Nedělní mše byla hodně pěkná,zajímavá a také se vryla do paměti.  

Marie Mašková 
1) Od biřmování jsem očekávala přiblížení se k Bohu a následovat j  eho cestu ve 

víře.  
2) Biřmování mi dodalo sílu Ducha svatého a pocit štěstí naplňovat se a na dále žít s Kristem. 
3) Má patronka se stala sv. Barbora, poněvadž byla uctívaná jako patronka povolání, u kterých 

hrozilo velké riziko. Také jako ochránkyně proti smrti. 
4) Nedělní mše neboli náš velký den, který nikdo z nás doufám nezapomene, mě opravdu nadchl a 

můžu na to vzpomínat po celý život s úsměvem na tváři. 
Tomáš Glazer 
1) Bylo mi jasné, že v mé křesťanské víře nedokážu růst sám, potřebuji k tomu Boha. Přál jsem si, 

aby mi Bůh seslal Ducha svatého, který by mě posilnil ve víře. 
2) Ihned po biřmování jsem cítil radost, kterou nejde popsat. Jsem si jist, že Bůh mé prosby 

vyslyšel. (viz1) 
3) Vybral jsem si sv. Pavla apoštola. Naprosto mě oslovil jeho životní příběh, ve kterém se                     

z bohatého, vzdělaného člověka a z nepřátele křesťanů stane člověk, který celý svůj život 
obětoval pro šíření víry, pro kterou se nebál zemřít. 

4) Nedělní mše byla naprosto úžasná. Chtěl bych poděkovat těm, kteří se podíleli na přípravě kostela. Díky nim 
jsme měli kostel nádherně zdobený. A samozřejmě bych chtěl poděkovat otci Pavlovi za to, že nás po ten rok 
usilovně a hlavně skvěle připravoval. 

Josef Panc 
1) Od biřmování jsem očekával posílení ve víře a prohloubení vztahu s Kristem.  
2) Biřmování mi pomohlo se více otevřít Bohu a nechat ho tak působit v mém srdci. 
3) Jako svého patrona jsem si vybral sv. Marka, protože dokázal vytrvat ve víře a hlásat Krista                

v opravdu těžké době. 
4) Mše svatá i obřad biřmování se mi líbili. Rozhodně jsem z toho měl dobrý pocit.  
 

Josef Bradáč 
1) Od biřmování jsem očekával přiblížení se k Bohu. 
2) Biřmování mi pomohlo udělat další krok ke Kristu, je to jako další úroveň, kterou nemůže 

dosáhnout obyčejný člověk, který nevěří. 
3) Jako svého patrona jsem si vybral sv.Františka Saleského, protože mě fascinoval, co všechno 

dělal 
proto, 

aby mohl kázat, a co 
všechno musel protrpět. 
Byly na něho páchány i 
atentáty. 

4) Bylo to opravdu o něčem 
jiném, už i tím, jak byl 
zaplněn do posledního 
místa kostel. A co se týče 
biřmování? Nemělo to 
chybu, vydařilo se to. 

rozhovor pro Terno 
připravil Tomáš Glazer 

 
 

1. Co jste očekávali od biřmování? 
2. Co vám biřmování dalo a jaké jsou vaše pocity? 
3. Jakého patrona jste si vybrali a z jakého důvodu? 
4. Jak se vám osobně líbila nedělní mše(obřad biřmování) ?  

dále byli 
biřmováni: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Václav Štaif 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Lucie 
Beránková 

Pro děti: Do 
bublin můžeš napsat 
Boží vlastnosti, o 
kterých žalm mluví.  


